
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
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ZÁPISNICA 

zo 4. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 06.08.2014 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Informácia o výsledku kontroly pouţitia verejných prostriedkov  

poskytnutých formou dotácie a finančného príspevku z rozpočtu vyššieho  

územného celku právnickým osobám a fyzickým osobám  

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2014 

4. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014 

5. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

6. Informatívna správa o Partnerskej dohode medzi SR a EÚ 

7. Informatívna správa o implementácii eurofondov v Košickom samosprávnom kraji  

v programovacom období 2007 – 2013 so stavom k 31. 3. 2014 

8. Informatívna správa Aktualizácia Národnej stratégie regionálneho rozvoja 

Slovenskej republiky 

9. Informácia o poţiadavkách Slovenského rybárskeho zväzu – MsO Michalovce   

10. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko privítal členov komisie a pozvaných hostí. Konštatoval, ţe na 

zasadnutí bolo prítomných všetkých 19 členov – komisia bola uznášaniaschopná. Informoval 

o vypustení pôvodne odporúčaného materiálu – bodu č. 2. z programu všetkých komisií 

Zastupiteľstva KSK a predloţil upravený program komisie na schválenie (bez bodu č. 2).   

 

Uznesenie č. 25/2014: 

Komisia schválila program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     19  

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 



K bodu č. 3  
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2014 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová, vedúca odboru financií, informovala o plnení rozpočtu Košického 

samosprávneho kraja za I. polrok 2014, ktoré je spracované na základe výsledkov 

hospodárenia KSK k 30.6.2014. Informovala o plnení beţných príjmov, kapitálových 

príjmov, príjmových finančných operácií a o čerpaní rozpočtu výdavkov.   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 26/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:     19  

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4 
Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová informovala o úprave rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 

2014 – zvýšiť príjmy a výdavky beţného rozpočtu, zvýšiť príjmy a výdavky kapitálového 

rozpočtu a zvýšiť finančné operácie. 

   

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 27/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.   

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5  
Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle 

VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií. Od 24.02.2014 – dňa schválenia rozpočtu na rok 2014 do 

spracovania tejto informácie boli na základe rozhodnutia predsedu KSK poskytnuté finančné 

príspevky v celkovej výške 36 650 €, rozdelené 45 subjektom (jedna ţiadosť bola zamietnutá 

z dôvodu, ţe ţiadateľ nemá sídlo, trvalý pobyt a pôsobnosť na území KSK). 



Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 28/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Informatívna správa o Partnerskej dohode medzi SR a EÚ 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a vedúci odboru regionálneho rozvoja, 

plánovania a implementácie projektov, informoval o Partnerskej dohode medzi SR a EÚ. 

Politika súdrţnosti sa bude vykonávať prostredníctvom siedmich operačných programov 

(OP), čiţe o 4 menej neţ v období 2007 – 2013 (OP Výskum a inovácie, Integrovaný 

regionálny OP, OP Technická pomoc, OP Integrovaná infraštruktúra, OP Kvalita ţivotného 

prostredia, OP Ľudské zdroje a OP Efektívna verejná správa). Okrem toho je jeden Program 

rozvoja vidieka a jeden Program pre rybné hospodárstvo. Na záver pripomenul, ţe 

podrobnosti o vyčlenených finančných prostriedkoch na operačné programy sú uvedené 

v tabuľke č. 2. 

  

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 29/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Informatívna správa o implementácii eurofondov v Košickom samosprávnom 

kraji v programovacom období 2007 – 2013 so stavom k 31. 3. 2014 

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentoval Ing. Imrich Fülöp. Uviedol, ţe prvá časť správy je zameraná na 

porovnávanie operačných programov vo vzťahu ku kontrahovaniu a čerpaniu finančnej 

pomoci a úrovni čerpania jednotlivých operačných programov NSRR a v druhej časti sa 

porovnáva regionálne čerpanie štrukturálnych fondov – porovnanie KSK s ďalšími siedmimi 

krajmi SR podľa jednotlivých operačných programov za obdobie od 31. 12. 2012 do 

31. 12. 2013 a k 31. 3. 2014. 

 



Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 30/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

 

K bodu č. 8 

Informatívna správa Aktualizácia Národnej stratégie regionálneho rozvoja 

Slovenskej republiky 

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentoval Ing. Imrich Fülöp. V úvode vysvetlil dôvody aktualizácie národnej 

stratégie: zosúladenie a prepojenie priorít národnej stratégie s prioritami stratégie Európskej 

únie v oblasti regionálnej politiky, hospodárska, ale aj nové programové obdobie 2014–2020 

a nereálnosť predpokladaných scenárov vývoja ekonomiky (po kolapse finančných trhov 

a v čase ekonomickej krízy). Zdôraznil, ţe pre zabezpečenie úspechu národnej stratégie je 

kľúčové zriadenie Metodického inštitútu, vzhľadom na to, ţe v súčasnosti na Slovensku 

neexistuje inštitucionálna platforma, kde by mohli byť konfrontované teórie regionálneho 

rozvoja s praxou v regionálnom rozvoji.  

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 31/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 9 

Informácia o požiadavkách Slovenského rybárskeho zväzu – MsO Michalovce   

 

Vyjadrenie: 

Predseda Mestskej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu (SRZ) Michalovce Vladimír 

Šaffa informoval o poţiadavke rybárov zrušiť doteraz platný reţim lovu rýb. Zrekapituloval 

aktivity SRZ. Pripomenul, ţe chemická výroba v Chemku Stráţske bola ukončená ešte v roku 

1989 a v súvislosti s kontamináciou PCB látkami z Chemka doteraz platí na Zemplínskej 

šírave reţim lovu rýb Chyť a pusť. Aj následkom tohto reţimu v súčasnosti napríklad 

neexistujú na Zemplínskej šírave a ani v Michalovciach rybárske reštaurácie.  



Rybári pravidelne poskytujú vzorky rýb na monitoring, organizujú rybárske podujatia 

(Zemplínsky kapor, Šíravský pleskáč) a presadzovali reţim Chyť a nekonzumuj (úlovok si 

nechaj ako trofej). Poţadujú aj prehodnotenie – zmenu legislatívy (zákon č. 139/2002 Z.z. 

o rybárstve v znení neskorších predpisov). V novembri tohto roku sa má uskutočniť snem 

SRZ. Mestská organizácia SRZ Michalovce ţiada KSK o podporu svojich poţiadaviek 

týkajúcich sa rozvoja športového rybolovu a chovu rýb, čo môţe prispieť aj k podpore 

intenzívnejšieho rozvoja cestovného ruchu na Zemplínskej šírave. Igor Babuľak zo SRZ – 

MsO Michalovce pripomenul, ţe terajší reţim lovu rýb na Zemplínskej šírave povaţujú za 

diskriminačný.  

 

Diskusia: 

 

MVDr. B. Lešo informoval o letákoch, ktoré šíria poplašné správy o znečistení Zemplínskej  

šíravy aj napriek tomu, ţe výsledky monitoringu obsahu PCB látok boli podlimitné v šiestich 

z ôsmich vzoriek rýb. Nové násady rýb v Lúčkach a Zaluţiciach nie sú vôbec problematické.    

 

Ing. E. Ďurovčík, podpredseda KSK, ocenil aktivity SRZ, ktorý má 1 700 členov a 75 výročie 

existencie. Upozornil na neţiaduci lobizmus v cestovnom ruchu na Slovensku (napr. 

preferovanie Domaše), ktorý poškodzuje aj športový rybolov na Zemplínskej šírave.  

 

Odporučil:  

1. pravidelne monitorovať všetky vodné nádrţe Slovenska,  

2. riešiť zmenu reţimu na Zemplínskej  šírave legislatívne,  

3. prijať v komisii ÚPaŢP uznesenie, aby Úrad KSK zvolal pracovné rokovanie 

kompetentných zástupcov ministerstiev (pôdohospodárstva a ţivotného prostredia) so 

Štátnou veterinárnou správou a Slovenským rybárskym zväzom.     

 

Do diskusie sa zapojil Ing. Ľ. Šimko (problematika vydaného rozhodnutia o terajšom platnom 

reţime), RNDr. J. Hecl, PhD. (podpora poţiadaviek rybárov), Ing. I. Zachariaš  (podnet pre 

rybárov – urobiť kontrolný odber, zabezpečiť exaktné výsledky monitoringu, preveriť 

sledované hodnoty aj prostredníctvom iného posudzovateľa), MUDr. F. Farkaš (reţim lovu 

rýb upraviť na základe výsledkov kontroly kontaminácie), Ing. I. Petrik (informácia o Ruţíne 

bez zákazu lovu rýb).     

 

Zástupca riaditeľa Úradu KSK Ing. Oliver Kovács na záver pripomenul, ţe je dôleţité počkať 

na najnovšie výsledky monitoringu kontaminácie rýb a komunikovať aj s Ministerstvom 

zdravotníctva SR.  

  

Uznesenie č. 32/2014 

Komisia ÚPaŢP KSK ţiada Úrad KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov Ministerstva 

pôdohospodárstva SR, Ministerstva ţivotného prostredia SR, Ministerstva zdravotníctva SR, 

Štátnej veterinárnej správy a Mestskej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu Michalovce 

za účelom riešenia zmeny reţimu lovu rýb na Zemplínskej šírave.     

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní:     19  

Za:      19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 



K bodu č. 10  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbliţšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 24. septembra 2014 (streda) o 13:30 hod. 
 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

 

 


